
PROTOKOt Nr XXIII/2020 


Obrad XXIII Sesji Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniu 21 sierpnia 2020 r. 


Sesja odbyta si~ w sali gimnastycznej Zespotu Oswiatowego w Kotuniu, Budynek B. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1600 a zakorlczyty si~ 0 godz. 1645 
. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 14 radnych tj. 92% ustawowego sktadu rady (Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu). 

Porzgdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4 . 	 Przedstawienie "Raportu 0 stanie Gminy za 2019 rok" oraz debata nad raportem. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie udzielenia wotum zaufania W6jtowi Gminy Koturl. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Koturl 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budzetu za 2019 rok. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Koturl absolutorium z tytutu 


wykonania budzetu za 2019 rok. 


8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 

2020-2029 . 

9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2020 rok. 

10. 	Podj~cie uchwaty w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodaro

wania przestrzennego cz~sci wsi Koturl. 

11. 	Podj~cie uchwaty w sprawie sprzedazy prawa wtasnosci nieruchomosci stanowiqcej mienie 

komunalne Gminy Koturl. 

12. Interpelacje i zapytania radnych . 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 

14. Dyskusja, sprawy r6zne. 

15. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

16. Zamkni~cie Obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt 1. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady XXIII Sesji Rady Gminy Koturl . Stwierdzita 


quorum. Przywitata przybytych na sesj~: W6jta Grzegorza G6rala, Skarbnika Gminy Agnieszk~ 


Chodowskq, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, sottys6w i radnych. 


Ad pkt 2. 


Uwag do porzqdku obrad nie zgtoszono. 


Ad pkt 3. 


W6jt poinformowat 0 nast~pujqcych dziataniach: 


1. 	 Trwajq prace projektowe nad sieci q wodociqgowq w Sionnej. 

2. 	 Trwajq prace remontowe przy naprawie drogi w Bojmiu. Tam, jako Gmina opracowywalismy 

dokumentacj~ technicznq, kt6ra zostata przekazana do Starostwa Powiatowego. Starostwo 

Powiatowe ogtosito przetarg i najtarlsza oferta 453.000 zt Powiat miat na ten cel 



zaplanowane 400.000 zt. Uniewazniono przetarg i trwajq korekty w budzecie powiatu i 

przypuszcza, ze w naszym tez trzeba b~dzie ich dokonac. 

3. 	 Rozbudowa ulicy Reymonta w Kotuniu. Jako Gmina partycypujemy w kosztach kwotq 

124.473 ztote. Te roboty dobiegajq konca, chociaz umowa przewiduje zakonczenie prac z 

koncem wrzesnia . Wyglqda jednak, ze to zadanie zostanie zrealizowane przed terminem . 

4. 	 Przebudowa drogi gminnej w miejscowosci {,qczka. 211ipca podpisatem umow~. Planowane 

zakonczenie robot na koniec wrzesnia tego roku . Koszt inwestycji to 416.864,37 zt . Udato si~ 

pozyskac 125.000 ztotych z budzetu wojewodztwa. 

5. 	 Przebudowa ulicy Sosnowej. Mamy juz ZRID, czekamy na ogtoszenie przetargu przez PGE 

Dystrybucja . B~dzie to przebudowa linii niskiego napi~cia. Jesli nie wspolnie to sami ogtosimy 

przetarg na budow~ oswietlenia ulicznego a po wykonaniu tych inwestycji zwiqzanych z 

energi'q elektrycznq, b~dziemy przyst~powac do przebudowy drogi. 

6. 	 Przebudowa ulicy Widok w miejscowosci Gr~zow. Zaptacilismy odszkodowania za dziatki 

zaj~te pod drog~. PGE ogtosita juz przetarg na budow~ sieci niskiego napi~cia . 

7. 	 Przebudowa drogi Oleksin - Albinow. Jest podpisana umowa na realizacj~ robot. Data 

zakonczenia inwestycj i, to 30 pazdziernika tego roku. Wartosc inwestycji to 403.532,53 zt. 

8. 	 Modernizacja drogi w miejscowosci tqczka jest w opracowaniu dokumentacji. Jest podpisana 

umowa z terminem 10 grudnia tego roku. Wartosc zadania 70.000 zt. Inwestycja jest 

finansowana z naszego budzetu i budzetu Gminy Mrozy w kwocie 40.000 ztotych. 

9. 	 Ulica Parkowa w Broszkowie. Mamy wydanq decyzj~ ZRID. 

10. Ulica Stoneczna w Broszkowie, trwajq prace projektowe. 

11. Ulica Wspolna w Kotuniu, droga Polaki -	 przedtuzenie ulicy Koscielnej w Kotuniu do drogi 

krajowej INr 2 - trwajq prace projektowe. 

12 . Ulica Potudniowa w 	Gr~zow j e, dzisiaj odb~dzie si~ rozliczenie kwoty przeznaczonej na 

projektowanie i wyb udowane pasa technologicznego, to przyszty rok. 

13 . Trwajq prace projektowe na modernizacj~ ulicy SWidnickiej w Kotuniu, jak rowniez drogi 

Kotun - Pierog, czyli przedtuzenie ulicy Gorzkowskiego w Kotuniu . 

14. Budowa ulicy Nadrzecznej. j est podpisana umowa na wykonanie robot. Wartosc zadania 

481.551 zt. Termin zakonczenia 31 pazdziernik tego roku. 

15. Przebudowa drogi w miejscowosci Zeliszew. Jestesmy na etapie projektowania i przed 

wystqpieniem do IMinistra 0 wydani·e odst~pstwa od warunkow technicznych. 

16. Ulica Polna w Kotuniu. Jest potrzeba zaprojektowania kanatu technologicznego i to pociqgnie 

za sobq zwi~kszenie kosztow zaprojektowania inwestycji. 

17. Podobnie jest z chodnikiem w miejscowosci Albinow. 

18. Jesli chodzi 0 fundusz sotecki, to w wi~kszosci jest on zrealizowany lub w trakcie realizacji. 

19. Jesli chodzi 0 zakupy dziatek, to jestesmy w trakcie uzgadniania terminow zawarcia aktow 

nota rialnych. 

20. Trwajq prace remontowe budynku komunalnego z przeznaczeniem na Posterunek Policji. 

Wykonano prace remontowe wewnqtrz budynku, teraz jest zalewana podmurowka pod 

klatk~ schodowq. Zakonczenie robot planowane jest na 31 marca przysztego roku. 

21. Wykonalismy parking przy szkole w Bojmiu. Pozostato jeszcze do wykonania zgtoszone 

poprawki. Tam tez b~dq prace przy sali gimnastycznej . Jeden przetarg nie doszedt do skutku. 

W poniedziatek b~dzie otwarcie drugiego przetargu. 

22. Przebudowywane jest ogrodzenie przy Zespole Oswiatowym w Kotuniu przy ulicy Szkolnej. 

23 . Inwestycja oswiet1lenia ulicznego w miejscowosci Zdzar. Wartosc zadania to 255.594 zt, 

termin zakonczenia zadania to 31 sierpnia 2020 r. Chociaz wykonawca zgtaszat nam, ze ma 

problem z zakupieniem stupow, ale nie wyrazilismy zgody na zamian~, bo zaproponowane 

przez wykonawc~ stupy nie odpowiadajq wymogom naszego projektu. 

24. Podpisatem umowy na modernizacj~ oswietlenia ulicznego . Wartosc tego zadania to 



409.959 zt, zakonczenie do konca listopada tego roku. 

25. Srodki zewn~trzne, jakie udato si~ pozyskac lub jestesmy w trakcie pozyskiwania to 125.000 

zt na modernizacj~ drogi w Lqczce, 50.000 zt z Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 

Sotectw (5 projektow), 100.000 na remont sali gimnastycznej w Bojmiu, 120.000 zt na 

inwentaryzacj~ zrodet ciepta. Inwentaryzacja rozpocznie si~ w tym roku i b~dzie dotyczyta 

wszystkich gospodarstw domowych naszej gminy. Ta inwentaryzacja jest obowiqzkowa i 

wynika z programu Ochrony Powietrza Wojewodztwa Mazowieckiego. Prosba do radnych i 

sottysow zeby poinformowac swoich mieszkancow, ze takie prace b~dq prowadzone. 

Otrzymalismy dwie dotacje z Ministerstwa Cyfryzacji na 60.000 i 90.000 zt na wyposazenie 

komputerowe do szkot. Komputery zakupilismy i przekazalismy szkotom. To wynika z tego, ze 

jestesmy partnerem w programie przygotowania szkot do zdalnego nauczania. 

26. W 	ostatnim czasie ztozono dwa wnioski: jeden na przebudow~ ulicy Widok w Gr~zowie do 

Funduszu Drog Samorzqdowych - Wojewoda Mazowiecki, drugi rowniez za posrednictwem 

Wojewody Mazowieckiego na kwot~ 930.000 w ramach l\Jarodowego Funduszu Drog 

Samorzqdowych. To w ramach otrzymanego czeku od premiera. 

27. W zwiqzku z epidemiq koronawirusa wi~kszosc planowanych imprez na terenie naszej Gminy 

zostato odwotanych. Jednak w bardzo okrojonym gronie swi~towalismy kolejnq rocznic~ 

uchwalenia Konstytucji 3-go Maja, 24 lipca na kolejnej rocznicy Akcji "Burza" w Kotuniu oraz 

15 sierpnia uczestniczylismy w 100-ej rocznicy "Bitwy Warszawskiej". 

Uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 

Ad pkt 4. 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze zgodnie z ustawq 0 samorzqdzie gminnym zostat opracowany i 


przedstawiony radnym "Raport 0 stanie Gminy za 2019 rok". Na jego podstawie zostat przygotowany 


projekt uchwaty w sprawie udzielenia lub nie udzielenia wotum zaufania dla Wojta. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek poinformowata, ze do debaty nad "Raportem Gminy" nie 


zgtosita si~ zadna osoba czy strona okreslona ustawq, zatem prawo do zadawania pytan odnosnie 


"Raportu" posiadajq tylko radni. Poprosita 0 zadawanie pytan. 


Pytan nie zgtoszono. 

Ad pkt 5. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty l\Jr XX111.153.2020 w sprawie 


udzielenia wotum zaufania Wojtowi Gminy Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6. 


Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Michat Adamczyk odczytat protokot komisji z 


posiedzenia w dniu 20.07.2020 roku w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego gminy 


Kotun oraz sprawozdania z wykonania budzetu za 2019 rok. Komisja jednogtosnie przyj~ta 


sprawozdanie i w imieniu Komisji Rewizyjnej poprosit radnych 0 podj~cie przygotowanego projektu 


uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty l\Jr XX111.154.2020 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy Kotun wraz ze sprawozdaniem z 



wykonania budzetu za 2019 rok. 

Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt 7. 

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Michat Adamczyk odczytat wniosek Komisji 

Rewizyjnejl w sprawie udzielenia Wojtowi Gminy Kotun abso!lutorium z wykonania budzetu gminy za 

2019 rok. Poinformowat takze, ze Sktad Orzekajqcy Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespot w 


Siedlcach wydat pozytywnq opiniEi na temat ztoionego przez KomisjEi wniosku. Odczytat sentencjEi 


uchwaty RIO. Poprosit radnych 0 podjEicie uchwaty w sprawie absolutorium dla Wojta. Jednoczesnie 


w imieniu catej Rady podziEikowat Wojtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Sekretarz Gminy i wszystkim 


pracownikom UrZEidu Gmina za pracEi wtozonq w realizacjEi budzetu gminy w 2019 roku. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nlr XXIII.155.2020 w sprawie 


udzielenia Wojtowi Gminy Kotun absolutorium z tytutu wykonania budzetu za 2019 rok. 


Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Wojt w imieniu wszystkich pracownikow podziEikowat za podjEicie uchwaty. Stwierdzit, ze nie udato 


by siEi tego dokonac bez wspotpracy wszystkich zainteresowanych stron czyli : UrzEidu Gminy, radnych 


i sottysow. To dobrze, ze wszyscy przedktadamy sobie dbatosc 0 dobro naszej gminy nad inne 


sprawy. Widac tq wspotpracEi na kazdym kroku . Nad tym, zeby wszystko siEi w budzecie zgadzato 


czuwa oczywiscie Pani Skarbnik. Dzisiaj zakonczylismy 2,5 miesiEicznq kontrolEi kompleksowq 


Regionalnej Izby Obrachunkowej. Podejrzewa, ze protokot z tej kontroli jest dla urzEidu taskawy, bo 


chyba wniosku do Komisji Dyscyplinarnej nie bEidzie. Oczywiscie Sq zastrzezenia, ale nie Sq one na 


tyle powazne, aby na ich podstawie wystEipowac 0 karEi dla Wojta i Skarbnika . Nie ze wszystkimi 


uwagami siEi zgadzamy, ale kazdy ma prawo do swojego stanowiska. 


Ad pkt 8. 


Wojt wyjasnit, ze projekt tej uchwaty zostat szczegotowo omowiony z radnymi przed sesjq. Gtowne 


zmiany, to te zwiqzane ze zmiana prawa w zakresie projektowania drog. Teraz obowiqzkowo nalezy 


projektowac kanaty technologiczne, stqd tez dodatkowe koszty. Zmiana wysokosci naktadow na 


inwestycjEi remontu budynku komunalnego przeznaczonego na 1P0sterunek Policji. We 


wczesniejszych kosztach nie uwzglEidnilismy kosztow nadzoru inwestorskiego. Poprosit 0 podjEicie 


uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady pod data pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XX111.156 .2020 w sprawie zmiany 


Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 2020-2029. 


Uchwata zostata podjEita jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 9. 


Wojt wyjasnit, ze tak jak poprzednia uchwata, tak i ta byta szczegotowo omawiana z radnymi przed 


sesjq. Gtowne zmiany to kwota 69 .888 zt z tak zwanego funduszu solidarnosciowego w ramach 


IIUstugi opiekuncze dla osob niepetnosprawnych". Wniosek bEidzie realizowany przez GOPS 


w Kotuniu. Srodki 168.960 zt z fUl1duszu solidarnosciowego w ramach programu 1I0pieka 


wytchni'eniowa". Wniosek realizowany przez GOPS, pomoc dla osob starszych. Wprowadzamy do 


budzetu zadanie IIBudowa chodnika w miejscowosci Trzemuszka". BEidzie to dotacja celowa dla 




powiatu w kwocie 151.500 zt. Razem z Panem radnym i Panem sottysem na spotkaniu ze Starostq, 

gdzie sktadalismy swoje zastrzezenia do tej inwestycji. Spotkanie nie zakonczyto si~ sukcesem, ale 

jesli b~dq problemy z uzytkowaniem tej inwestycji, to chce, aby by to wiadomo, ze interwencje ze 

strony Gminy byty zgtaszane. Nie jest to i nie b~dzie jedyna interwencja w tej sprawie, bo chodzi 0 

odprowadzenie wod opadowych z pobocza jezdni. Starosta zapewnit, ze wszystko b~dzie w porzqdku 

i pozostaje w to wierzyc. Jesli nie b~dziemy ponownie interweniowac. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XX1I1.157.2020 w sprawie zmian 


w budzecie gminy Kotun na 2020 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 10. 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit ze w zwiqzku z tym, ze Wojewoda Mazowiecki uchylit w cz~sci 


wczesniej podj~tq uchwat~ w sprawie planu, pozostaje nam teraz uregulowac catosc, jeszcze raz 


przeprocedowac i podjqc nowq uchwat~ planistycznq. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XX1I1.158.2020 w sprawie 


przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego cz~sci wsi 


Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 11. 


Wojt wyjasnit ze kolejny projekt uchwaty dotyczy dziatki 718 w miejscowosci Sosnowe 0 pow. 


1,1700 m2
. Rada Sotecka miejscowosci Sosnowe pozytywnie zaopiniowata tq sprzedaz. 


Poprosit 0 przyj~cie uchwaty. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXIII.159.2020 w sprawie 


sprzedazy prawa wtasnosci nieruchomosci stanowiqcej mienie komunalne Gminy Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-14) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 12. 


Interpelacji i zapytan radnych nie by to. 


Ad pkt 13. 


Nie ma interpelacji i zapytan radnych wczesniejszych, na ktore Wojt Gminy nie odpowiedziat. 


Ad pkt 14. 


- Sottys wsi Broszkow Grzegorz Olszewski zauwazyt ze nalezatoby oczyscic chodnik 

z Broszkowa do Kotunia. Moze czyms popryskac, aby usunqc w nim rosnqce ziele. W tym 

roku jest sucho wi~c tego zielska nie jest za duzo, ale w ubiegtym roku by to go wi~cej. 

- Wojt Grzegorz Goral wyjasnit ze to jest chodnik przy drodze powiatowej. 

Wyrazit przekonanie, ze stuzby Pana Starosty widzq jaki jest stan tego chodnika i powinny 

reagowac. Nie wiele moze w sprawie wymuszenia takiego dziatania. My w miejscowosci 



Kotun staramy s i~ utrzymywac porzqdek na naszych chodnikach, pomimo ze cz~sc z nich jest 

przy drogach powiatowych. Chodnik6w jest coraz wi~cej i nie wszystkie jestesmy w stanie 

utrzymac, a tym bardziej jesli jest to cudza wtasnosc. Jako W6jt nie moze utrzymywac dr6g 

powiatowych bez porozumienia. Jest jeszcze jeden aspekt w tej sprawie, ustawa 

o utrzymaniu czystosci i porzqdku w gminach naktada na wtascicieli nieruchomosci 

przylegtych do chodnik6w utrzymanie ich w nalezytej kulturze, w tym takze odsniezanie. 

Wi~c jest to obowiqzek dw6ch stron nie tylko zarzqdcy drogL Tak si~ ma jesli chodnik I'ezy 

w obszarach zabudowanych. Zgtosi to kt6remus z radnych powiatowych, aby w ramach 

interpelacji zwr6cit na to uwag~ wtadzom starostwa. Jesli chodzi 0 oprysk, to jest to 

obwarowane szczeg61nymi przepisami. Skoro temat zostat juz poruszony, to tOCZq si~ 

rozmowy z projektantami czy nie projektowac chodnik6w asfaltowych przy nowych 

projektach. Wiadomo, ze tam, gdzie Sq chodniki czy sciezki rowerowe z nawierzchniq 

asfaltowq tego problemu nie ma. Natomiast w przypadku budowania infrastruktury, to kostka 

jest tatwiejsza do demontazu i ztozenia, natomiast w przypadku asfaltu to juz b~dq widoczne 

taty i dziury. Zach~cit takze, zeby zar6wno radni jak i sami mieszkancy zgtaszali takie sprawy 

pracownikom Starostwa, radnym powiatowych czy tez Panu Staroscie. 

-	 Radny Mariusz Kruk potwierdzit, ze wszyscy twierdzq, ze ktopot6w z chodnikiem nie b~dzie, 

stwierdzit, ze ta ki przebieg chodnika zostat zaprojektowany przez projektanta. 

Ad pkt 15. 


Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtos6w (za-13, wstrzymato si~-l) w imiennym 


gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 16. 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XXIii' Sesji Rady Gminy Kotun. 



